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Abstract (en)
The electrical resistor has a resistor body (3) which is arranged between two contact connections (1, 2). This resistor body contains an element
(5) having a PTC behaviour which, below a material-specific temperature, forms an electrically conductive path running between the two contact
connections (1, 2). <??>The resistor is intended to be simple and cost-effective, but nevertheless to be distinguished by a high rated-current
carrying capacity and to be protected against local and general overvoltages. <??>This is achieved in that the resistor body (3) additionally contains
a material having a varistor behaviour. The varistor material is connected in parallel with at least one subsection of the electrically conductive
path, forming at least one varistor (disc 40), and is brought into internal electrical contact with the part of the PTC material forming the at least
one subsection. The parallel connection of the element having the PTC behaviour and the varistor can be implemented both by a microscopic
construction and by a macroscopic arrangement. <IMAGE>

Abstract (de)
Der elektrische Widerstand weist einen zwischen zwei Kontaktanschlüssen (1, 2) angeordneten Widerstandskörper (3) auf. Dieser
Widerstandskörper enthält ein Element (5) mit PTC- Verhalten, das unterhalb einer materialspezifischen Temperatur einen zwischen den beiden
Kontaktanschlüssen (1, 2) verlaufenden elektrisch leitenden Pfad bildet. Der Widerstand soll einfach und kostengünstig sein, sich dennoch durch
eine hohe Nennstromtragfähigkeit auszeichnen und vor lokalen und gesamthaften Überspannungen geschützt sein. Dies wird dadurch erreicht, dass
der Widerstandskörper (3) zusätzlich ein Varistorverhalten aufweisendes Material enthält. Das Varistormaterial ist unter Bildung mindestens eines
Varistors (Scheibe 40) parallel zu mindestens einem Teilabschnitt des elektrisch leitenden Pfades geschaltet und ist mit dem den mindestens einen
Teilabschnitt bildenden Teil des PTC- Materials in innigen elektrischen Kontakt gebracht. Die Parallelschaltung von Element mit PTC - Verhalten und
Varistor kann sowohl durch einen mikroskopischen Aufbau wie auch durch eine makroskopische Anordnung realisiert werden. <IMAGE>
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